

[17] CHAPITRE III.

DE LA MISSION DE LA CONCEPTION.

LE Pere François le Mercier a eu le principal foin de cette Mission; i'ay eu la consolation de l'y accompagner & de voir souuent de mes yeux le plus agreable obiect, & le plus grand thresor que nous ayons en ces contrées. C'est la premiere Eglise qui y foit, composée de quelque nombre de Chrestiens qui vivent en la crainte de Dieu, & l'adorent en verité au milieu d'une nation qui depuis cinq mille ans n'a recogneu que les demons pour maistres. La plus part de ces bons Chrestiens se retrouuent dans le principal bourg de la Mission, qui s'estend sur plusieurs autres bourgs & bourgades.

C'est de ce bourg de la Conception, (qui porte le nom de toute la Mission) qu'estoit ce braue & genereux Chrestien Ioseph Chih8atenh8a, dont il a esté si souuent parlé dans les relations [18] precedentes, & que les Iroquois massacrerent l'Esté passé, s'estans ruez inopinément dessus luy.

Qui n'eust iugé que tout l'edifice ne deust tomber en ruine apres vne mort si funeste, ce semble, de celuy que tous, tant infideles que Chrestiens, regardoient comme le pilier & la colonne de cette petite Eglise naissante? Et sur qui en effect nous iettions les yeux comme sur vn Apostre de ce pays, puis que ne respirant que la gloire de Dieu, n'ayant de l'amour que pour luy, & ne faisant estat que des veritez de